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     Białe Błota, dnia 22.04.2021 r. 

BRG.0012.1.4.2021 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia 

22.04.2021 r. od godz. 14.30 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a.  

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów radna Ilona 

Nowakowska, radny Bronisław Balcerowski, radna Aleksandra Lubońska, radny Henryk Sykut, 

radny Sławomir Ruge, radna Karolina Lachowicz, radny Sławomir Ossowski, radny Krzysztof 

Kocikowski,  radna Kamilla Grzelak, radna Maria Wolsztyńska, Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka- Kowalska, Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska. 

Nieobecna: radna Magdalena Burdanowska, radny Krzysztof Michalak.  

Przewodnicząca Komisji powitała zebranych na  posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Gminy Białe Błota, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych. 

Przedstawiła tematykę posiedzenia komisji: 

1. Sprawozdanie z realizacji inwestycji za 2020 rok,  

2. Sprawy bieżące. 

Ad. 1  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o tabelaryczny wykaz inwestycji, 

wskazując, że jest tylko część opisowa. Pytała o powód takiego zapisu.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że jeżeli będzie potrzeba 

przygotowania zestawienia tabelarycznego to kolejnym razem zostanie takie przygotowane.  

Radny Henryk Sykut przekazał, że większość inwestycji w ubiegłym roku została 

zrealizowana. Mówił o informacjach przekazywanych w kwartalniku „Białe Błota Tu i Teraz” 

takich jak:  budowa ścieżki pieszo- rowerowej od Drzewiec do Łochowa. Według informacji 

podanych w grudniu 2020 w kwartalniku, inwestycja ta kosztowała gminę 9 445 000 zł. 

Kwota nie pokrywa się z informacją zawartą w sprawozdaniu, gdzie wskazana jest kwota 

8 405 448,84 zł. Druga inwestycja dot. wykonania inwestycji drogi Białe Błota Osiedle 

Miedzyń, w budżecie była wpisana kwota 2 400 000 zł., w sprawozdaniu opisowym jest 

kwota 2 566 478,65 zł, pytał o różnice. Kolejna sprawa dot. rozbudowy ul. Zagajnikowej w 

Prądkach i ul. Farmerskiej Osiedle w Cielu. To zadanie zostało wykazane dwa razy w 

czasopiśmie na kwotę 100 000 zł zarówno w Prądkach, jak i w Cielu.  W związku z tym 

informacja była nieprawdziwa, radny Henryk Sykut pytał, czy zostanie to sprostowane. 

Mówił również o budowie ogrodzenia cmentarza w Białych Błotach, na które umowa została 

zawarta w listopadzie 2019 r. i nie można rozpocząć prac, ponieważ nie ma projektu.  

Wspomniał także  o rozbudowie placu zabaw przy GCK w Łochowie, wymienił dokonane  

zakupy jak np.: zakup namiotu, nagrzewnicy, mówiąc, że z informacji przekazanych przez 

sołtysa Łochowa uzyskał odpowiedź, iż nie posiada on informacji czy takie przedmioty zostały 

zakupione. Przekazał, że część tych przedmiotów została zakupiona w Hamburgu.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odniosła się do tematu budowy ścieżki 

pieszo- rowerowej i podanej kwoty w kwartalniku mówiąc, że  istnieje możliwość, że kwoty 

nie były tożsame jak wynika z  zapisu w sprawozdaniu. Sprawozdanie jest z wykonania za rok 

2020, natomiast inwestycja była dwuletnia, stąd w kwartalniku była podana większa kwota 

ponieważ obejmowała całość inwestycji w tym również wydatki z 2019 r.  
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Budowa drogi gminnej relacji Białe Błota- osiedle Miedzyń. Po rozliczeniu inwestycji 

wystąpiły roboty związane z wykonaniem nasypów i wykopów w związku z tym kwota uległa 

zwiększeniu w stosunku do wartości umownej. Obowiązuje umowa z wykonawcą 

i zaistniała konieczność przeniesienia środków zarządzeniem Wójta Gminy Białe Błota na 

kwotę 170 000 zł. i o tę kwotę została zwiększona wartość inwestycji. Odnosząc się do 

pytania dot. projektu ogrodzenia cmentarza komunalnego wraz z parkingiem, Pani Sonia 

Topolewska przekazała, że  aktualnie projekt jest na etapie końcowym i w najbliższym czasie 

powinno być wydane pozwolenie wodno- prawne. Planowane  jest, aby do 1.11.2021 r. 

został wykonany parking wraz z ogrodzeniem cmentarza. Odpowiadając na pytanie dot. 

zakupów poinformowała, że z funduszu sołeckiego w uzgodnieniu z sołtysem zakupiono 

całoroczny namiot i nagrzewnicę. W ramach realizacji zadań przez GCK jeżeli pojawią się 

dodatkowe środki na zakup elementów do wykonania podłogi, będzie możliwość rozłożenia 

namiotu i korzystania z niego przez mieszkańców. Środki zostały wydatkowane zgodnie z 

funduszem sołeckim, czyli na namiot i nagrzewnicę.   

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odnosząc się do projektu ulic w Prądkach i 

w Cielu odpowiedziała, że w budżecie jest jedno zadanie i jest zawarta jedna umowa z 

wykonawcą. Dotyczy to ul. Zagajnikowej w Prądkach, ul. Farmerskiej w Cielu oraz fragmentu 

ul. Osiedle przy blokach.  

Radny Sławomir Ruge pytał dlaczego namiot dla sołectwa Łochowo został zakupiony w 

Hamburgu. Dlaczego wybrano firmę z Niemiec? W Polsce można było zrealizować to 

zamówienie taniej przy okazji  inwestując w polski rynek.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska mówiła, że zostało przeprowadzone 

zapytanie ofertowe, firma spełniała wymagania dotyczące wymiarów i oferta była 

najkorzystniejsza cenowo.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska pytała o zakup samochodu dla ŚDS w Cielu.  

W budżecie było zabezpieczone 150 000 zł, gmina wydała 70 535 zł. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że faktura za samochód wynosi 

149 900 zł. Środki przekazane z gminy zgodnie z porozumieniem, czyli zapłacone wykonawcy 

wynoszą 70 535 zł, pozostała kwota została przekazana wykonawcy z PFRON-u. Aby 

przeprowadzić wszelkie procedury należy zabezpieczyć w budżecie pełną kwotę wartości 

zakupu środka majątkowego.  

Radny Bronisław Balcerowski przekazał, że sprawozdanie jest przygotowane dobrze, 

przejrzyście, a wykonanie  zrealizowane  zgodnie z planem. 

Radny Sławomir Ossowski pytał o projekty ulic ZRID od 2017 roku. Przekazał, że za rok 2020 

procent wykonania wynosi powyżej 90% Pytał o etap  projektu ul. Drzewieckiej. 

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że sprawa projektów 

związana jest z  długotrwałą procedurą uzyskiwania decyzji ZRID. Większość ulic objętych 

zakresem tego zadania została zrealizowanych za wyjątkiem ul. Drzewieckiej w Drzewcach.  

W związku z przekroczeniem terminu realizacji przez projektanta, gmina zdecydowała o 

odstąpieniu od umowy. Umowa została zerwana z wykonawcą.  

Radny Sławomir Ossowski mówił, że będzie wnioskował o wpisanie do budżetu wykonanie 

projektu ul. Drzewieckiej.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała o etap  projektu ul. Białej w Białych Błotach.  
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Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że projekt ul. Białej 

powstaje, została zawarta umowa. W tym przypadku musi być uzgodniony wlot w drogę 

wojewódzką. Zadanie znajduje się w tegorocznym budżecie, termin realizacji jest do końca 

czerwca 2021.  

Ad. 2 

Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę, że w wyniku realizacji ścieżki pieszo- rowerowej 

z Murowańca do Łochowa, pozostały zanieczyszczenia pozostałego piasku na kładce nad 

Kanałem Górnonoteckim. Prosił o oczyszczenie kładki.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała o projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie, wskazując 

pozycję dotyczącą przebudowy i modernizacji obiektów mostowych na ul. Śluzowej w 

Prądkach. Zdjęcie kwoty 1 mln zł z tego zadania i przesunięcie na bieżące utrzymanie dróg.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska odpowiedziała, że dokonanie tego 

przesunięcia odbywa się na podstawie wniosku kierownika referatu Dróg. Będzie to 

wprowadzone do WPF, czyli zadanie przesunie się w realizacji w latach.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska mówiła, że w pierwszej kolejności zostanie 

wykonana ekspertyza techniczna obiektów mostowych i ewentualna dokumentacja 

projektowa określająca zakres robót. Pojawiła się pilna potrzeba ze strony referatu Dróg dot. 

utrzymania dróg.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska mówiła, że na sesji musi zostać dokonana 

zmiana i kwota 1 mln zł musi być wprowadzony do WPF na 2022 rok. Potrzeba jest związana 

z profilowaniem i naprawą dróg gruntowych na terenie gminy Białe Błota.  

Radna Maria Wolsztyńska prosiła o zestawienie ile było środków na utrzymanie dróg i o ile 

została zwiększona kwota.  

Radna Aleksandra Lubońska pytała czy gmina posiada mapki planowanego przeniesienia 

placu zabaw i skateparku.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska mówiła, że gmina posiada projekt GCK, z 

którego wynika, że elementy placu zabaw i skateparku będą musiały być przeniesione. 

Kierownik COEiS ma przygotowane roboczą wersję rysunku i plany w jakie miejsca te 

urządzenia mają być przeniesione.  

Radna Aleksandra Lubońska pytała, kto takie mapki musi wykonać.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska mówiła, że należy opracować projekt 

zagospodarowania terenu przez architekta i dokonać zgłoszenia robót w Starostwie 

Powiatowym.  

Radna Aleksandra Lubońska pytała, czy ogłoszono przetarg na budowę GCK?  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska mówiła, że postępowanie przetargowe 

zostało ogłoszone. 

Radny Krzysztof Kocikowski pytał o środki na bieżące i zimowe utrzymanie dróg. Kwota 

500 000 zł została zdjęta i przeznaczona na szafki oświetleniowe, ponieważ z szafek 

pieniądze trafiły do Zielonki na ul. Borowikową. Kwota 500 000 zł została „pożyczona” z 

bieżącego utrzymania dróg.  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska przekazała, że w projekcie budżetu zostały 

zabezpieczone środki na bieżące utrzymanie dróg na podstawie zimowej aury z lat 2019-

2020r,  gdzie zimy były lżejsze. Obecnie zima zaskoczyła wszystkich przede wszystkim 

kosztowo. Dlatego kwota 1 mln zł była pierwotnie w projekcie budżetu zabezpieczona na 
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profilowanie dróg gruntowych, ponieważ takie były koszty w zeszłych latach. Zimowa aura 

wpłynęła na sytuację, że trzeba było środki przekazać w trybie natychmiastowym w celu 

zapłaty wykonawcy za wykonane usługi.  

Radna Maria Wolsztyńska powróciła do tematu przeniesienia urządzeń placu zabaw z ul. 

Centralnej za budynek szkoły, informując, że mieszkaniec zamieszkujący przy tym terenie 

sprzeciwia się takiemu rozwiązaniu.  

Radny Henryk Sykut przekazał, że radni nie otrzymali informacji na temat realizacji akcji 

odśnieżania zimowego z wskazaniem ile było środków na początku. Prosił o sprawozdanie w 

tej sprawie. Nadmienił, że została zakupiona nowa równiarka, a stara nie została sprzedana, 

ponadto został zakupiony nowy ciągnik z osprzętem. Pytał, czy planuje się przekazać takie 

same nakłady na równanie co w latach poprzednich kiedy gmina nie posiadała ww. sprzętu. 

Czy obecnie konieczne jest podpisanie umowy z firmą zewnętrzną, aby dodatkowo 

wyprowadzać środki.  

Radny Sławomir Ossowski skierował pytanie do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

kto, gdzie i kiedy poinformował radną Ilonę Nowakowską, że Urząd zapomniał wpisać ulicę 

Ptasią w Murowańcu na dofinansowania i dlatego znalazła się ona na 6 miejscu. Taką 

informację radna Ilona Nowakowska przekazała mieszkańcom na spotkaniu na ul. Ptasiej. 

Stwierdził, że taka sytuacja nie miała miejsca, bo z projektem ul. Ptasiej i z wnioskiem można 

powiedzieć, że właściwie spał.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska przekazała, że odpowiedziała radnemu 

Sławomirowi Ossowskiemu na piśmie i więcej w tym temacie polemizować nie będzie.  

Radny Bronisław Balcerowski pytał o budowę magistrali wodociągowej, czy istnieje   

zagrożenie dla terminu realizacji tej  inwestycji. Pytał o termin zakończenia inwestycji.  

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska przekazała, że ta inwestycja została 

zaplanowana do wykonania do października 2021r. Obecnie inwestycja nie jest zagrożona 

jeżeli chodzi o termin realizacji.  

Radna Aleksandra Lubońska pytała o prace dot. obwodnicy.  

Pani Sonia Topolewska przekazała, że gmina jest w stałym kontakcie z partnerami 

porozumienia. Został uzgodniony opis przedmiotu zamówienia. Aktualnie ustalane są 

szczegóły umowy z wykonawcą, pojawiły się uwagi ze strony partnerów do umowy, które są 

weryfikowane przez kancelarię prawną. Termin opracowania studium techniczno- 

ekonomiczno- środowiskowego będzie dłuższy niż pierwotnie zakładano i będzie trwać około 

2 lat.  

Radny Krzysztof Kocikowski pytał o tereny po tzw. byłych Zakładach Mięsnych. 

Pani Sonia Topolewska proponowała, aby pytanie sformułować w formie pisemnej i 

skierować je do referatu Nieruchomości i Nadzoru Projektów.   

Radny Bronisław Balcerowski zwrócił uwagę, że  na terenie Łochowa mieszkańcy występują o 

przyłącza sieci gazowej. Mówił o zróżnicowanych uchyleniach w miejscach gdzie był 

wykonany wykop pod chodnikiem.  

Pani Sonia Topolewska odpowiedziała, że wszelkie zadania prowadzone przez zewnętrznych 

operatorów sieci,  gdzie zarządcą drogi jest Gmina Białe Błota odbywają się w uzgodnieniu z 

Referatem Dróg przy wydaniu decyzji zajęcia pasa drogowego. Po zakończeniu prac jest 

dokonywany odbiór robót. Jeżeli grunt nie został prawidłowo zagęszczony przekaże tą uwagę 

do Referatu Dróg w celu weryfikacji odbioru prac na ul. Dębowej w Łochowie.  
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Radna Maria Wolsztyńska złożyła wniosek w sprawie organizacji prac komisji, aby sprawy 

merytorycznie podległe komisji Budżetu i Finansów były opiniowane przez tą komisję 

poprzez głosowanie.  

Radna Aleksandra Lubońska wnioskowała, aby wnioski składane przez komisję  Budżetu i 

Finansów były odczytywane na komisji i przegłosowywane.  

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska poddała pod głosowanie wniosek radnej Marii 

Wolsztyńskiej w sprawie udziału w głosowaniu Komisji Budżetu i Finansów brali wyłącznie 

członkowie komisji.  

Głosowanie: „za” radny Bronisław Balcerowski, radna Kamilla Grzelak, radny Krzysztof 

Kocikowski, radna Karolina Lachowicz, radna Aleksandra Lubońska, radny Sławomir 

Ossowski, radna Maria Wolsztyńska, radna Ilona Nowakowska   

Przeciw- 0 głosów  

Głos wstrzymujący- Radny Sławomir Ruge,  

Nie głosowało 3 radnych. 

Wniosek radnej Aleksandry Lubońskiej w sprawie odczytania i przegłosowania treści 

wniosków z Komisji Budżetu i Finansów.  

Głosowanie: „za” radny Bronisław Balcerowski, radna Kamilla Grzelak, radny Krzysztof 

Kocikowski, radna Karolina Lachowicz, radna Aleksandra Lubońska, radny Sławomir 

Ossowski, radny Sławomir Ruge, radna Maria Wolsztyńska, radna Ilona Nowakowska   

Przeciw- 0 głosów  

Głosów wstrzymujących- 0  

Nie głosowało 3 radnych. 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: 

A.Cabańska 

Przewodnicząca Komisji  

Ilona Nowakowska 
 


